
J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 
Készült: Sülysáp Nagyközségi Önkormányzat Képviselő-testületének 2008. december 15. 
napján megtartott munkaterv szerinti üléséről. 
 
Jelen vannak: Horinka László polgármester, Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző, Cseri Péter 
alpolgármester, Lányi György, Kiss Tamás, Lukács István, Katus Norbert,  Kecser István,  
László Ferenc, Farkas Gáborné, Csanádi Gábor,  Farkas Ferenc, Dr. Papp Ágostonné 
települési képviselők, valamint az Ügyvédi Iroda képviselői, illetve Tarnavölgyi László 
művelődésszervező. 
 
Horinka László polgármester: Köszöntöm a képviselő-testületi ülésen megjelenteket, ez az 
ülés a 2008. év utolsó ülése. Napirend előtt még lenne egy-két bejelentés, meghívás.  
Szeretném bemutatni Tarnavölgyi Lászlót, aki a művelődésszervezői feladatokat látja el a 
Wass Albert Művelődési Központban 2008. december 1. napjától. 
 
Tarnavölgyi László: Köszönöm a lehetőséget, hogy itt lehetek ma a testületi ülésen. 
Szeretném elmondani, hogy én Nagykátán lakom, Nagykátán is dolgoztam 
művelődésszervezőként, nagyjából ismerem a környéket is, és a feladatot is. Nem 
fáklyásmenetre vállalkoztam, ismerem a problémákat is. Nem érzem, hogy olyan nagy 
válsághelyzet lenne, amin ne lehetne picit javítani. Már két évvel ezelőtt is jelentkeztem, és 
most sikerült bekerülnöm erre a pozícióra. Az elmúlt két hét legidőrablóbb feladata a 
könyvtár átalakítása volt, az iroda még most is kicsit romos állapotban van, könyvekkel 
telepakolva. Folyik a selejtezés is, nagyjából már rendben vagyunk. Igyekeztem 
megismerkedni több sülysápi közszereplővel is.  
Ha van felém kérdésük a képviselőknek, azokra nagyon szívesen válaszolok. Folyamatosan 
szeretnék mindenkivel személyesen is megismerkedni, de ehhez időre van szükségem. Elég 
sok időt elfoglal az ügyeleti tevékenység, mivel egyszemélyes a Művelődési Ház. Sikerült 
már az intézményvezetőkkel is találkoznom. Folyamatosan gyűjtöm be az információkat. 
Várom a véleményeket, nem szeretnék saját tervekkel előrukkolni, bár vannak elképzeléseim, 
de nem a saját ötleteimet szeretném ráerőltetni a településre. Tapasztaltam és hálás is vagyok, 
hogy az iskolavezetőkkel egészen kollegális, baráti beszélgetésen vagyunk túl, a tervek már 
körvonalazódnak. Örülünk pld. az autóbuszjáratnak is. A színjátszó-előadások problémája is 
lehet, hogy meg fog oldódni.  Több ötlet is van, szeretnék egy vetélkedőt is megvalósítani, 
kitekintve a Tápió településeire is. Lehet, hogy olyan ételeket is fogunk készíteni, ami egy-
egy korhoz adódik, stb.  
 
Horinka László polgármester: Amennyiben nincs kérdés Tarnavölgyi Lászlóhoz, akkor  
megköszönöm a bemutatkozását. 
Most pedig Fábryné Salvári Katalinnak adok szót napirend előtt. 
 
Fábryné Salvári Katalin: Lassan már három éve, hogy az Ebadták színjátszó-körnek vagyok 
a vezetője. Utólag is köszönetet mondok azoknak, akik megtiszteltek és elfogadták a 
meghívásainkat. Ismételten elkészültünk egy új darabbal, melynek címe: Isten pénze. Azért 
vagyok itt, hogy a képviselőket szeretettel meghívjam december 20. vagy 21. napján 19.00 
órai kezdettel tartandó előadásunkra. Ha úgy gondolják, hogy családjukkal együtt szeretnének 
eljönni az előadásra, akkor január 10-én 17.00 órai kezdettel várok szeretettel mindenkit.. 
Köszönöm a lehetőséget, további jó munkát és békés ünnepet kívánok mindenkinek. 
A továbbiakban szót adok Csendes Tamásnak, aki a Sápi Egyházközséget képviseli. 
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Csendes Tamás: A Sápi Egyházközség képviseletében mindenkit köszöntök a testületi 
ülésen.. Azzal bíztak meg, hogy köszönetet mondjak az általatok nyújtott segítségért, amit a 
Templom körüli munkákhoz adtatok nekünk. Egy szentírási idézettel szeretném kezdeni 
Külön köszönettel tartozunk Horinka László polgármesternek és a képviselő testület minden 
tagjának valamint Cseri Tamásnak. Önköltségi áron vállalták mindazon munkák elvégzését, 
melyet saját hatáskörben el tudtak végezni. Pontos, példamutató együttműködés, amivel 
jellemezhető a munkájuk. Isten fizesse meg mindannyiótok munkáját. Isteni áldást kívánok. 
Egy kis betlehemet szeretnék átadni, amit a sápi gyermekek készítettek a 
kézművesfoglalkozáson. 
 
Horinka László: Természetesen nagyon szívesen segítettünk, remélem valóban segítség volt. 
Békés, boldog karácsonyt  kívánunk, és boldog új évet. 
Napirend előtt még annyi lenne, hogy a Tápióvidék fényképeivel ellátott asztali naptárt 
szeretném kiosztani.  
 
Javaslatot teszek a jegyzőkönyv-hitelesítőre Cseri Péter települési képviselő személyében. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai  egyhangú szavazati aránnyal  Cseri 
Péter települési képviselőt jegyzőkönyv-hitelesítőnek 
megválasztották. 
 
 
Lányi György: Szeretném megkérdezni, hogy a testületi jegyzőkönyvek mikor kerülnek 
frissítésre a honlapon? 
 
Kiss Tamás: Még napirend előtt szeretnék három témát felvetni: 
Az első, hogy a  mai napra idézést kaptam egy munkaügyi peren való részvételre, ahol Benkó 
Istvánnak volt a munkaügyi tárgyalása és mint tanú vettem részt. Arra volt kíváncsi a bíró, 
hogy a volt polgármester vett-e ki szabadságot vagy nem. Én úgy tudom, hogy abban az 
időben nem vett ki szabadságot. Továbbá az is kérdés volt, hogy szerintem volt-e annyi pénze 
az Önkormányzatnak akkor, amikor leadta a hivatalt, hogy elegendő lett volna a kifizetésre, 
mondtam, hogy igen. Szerintem a képviselő-testület felelős, mivel a polgármester munkáltatói 
jogait el kellett volna végeznünk, és mi ezt nem tettük meg, hogy kiadjuk a szabadságot.   
 
A másik felvetésem, hogy szeretném, ha visszatérnénk arra a napirendre, ahol egy pillanat 
alatt leszavaztátok a kétszeres kifizetését a 6.900 .- Ft-nak. Azért is szeretném ezt feszegetni, 
mert én úgy gondolom, hogy ha az önkormányzat nem a dolgozóit akarja megbecsülni, akkor 
kit? Ez az összeg a jelenlegi költségvetést még nem fogja földhöz vágni. Lehet, hogy a 
jövőben már nem lesz lehetőség erre sem, ezzel a gesztussal viszont elismernénk a dolgozók 
munkáját.  Kérném, hogy tűzzük újra napirendre a kétszer 6.900.- Ft kifizetését. 
 
A harmadik felvetésem pedig a helyi buszjárattal kapcsolatos. Elmentem a Közlekedési 
Minisztériumba, illetve a Pénzügyminisztériumban is felhívtam az adó- és illetékek osztályát. 
A honlapon is voltak ezzel kapcsolatban kérdések. Sajnos nem kaptam egyértelmű választ. A 
kérdések azok voltak, hogy megteheti-e az önkormányzat, hogy pályázat nélkül kiadja a 
munkát? Azt mondták, hogy elvileg a paragrafust betartva, ha egy járatnak minősül, akkor 
igen, ha nem, akkor meg kell pályáztatni. Mentesülhet-e az iparűzési adó alól ez a 
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vállalkozás? A konkrét válasz, hogy az önkormányzat semmilyen kedvezményt nem adhat 
iparűzési adó vonatkozásában. Akkor van erre lehetőség, ha ez a cég veszteséges, ami nem 
lehetséges, mert akkor miből él meg. 
Véleményem szerint ne kívánjuk ezt a tevékenységet végezni, szerintem különleges járatot is 
igényel, ami nekünk nincs. A mozgássérültekre is gondolni kell. A tájékoztatás azért sem volt 
teljes körű, mert egyébként bárki megpályázhatja, és bárki jelentkezhet, akivel az 
önkormányzat szerződést köt. Kérem, hogy ezt gondoljuk végig. 
 
Horinka László polgármester: Az előző polgármester perével kapcsolatban nekem nagyon 
furcsa az, amit a Kiss Tamás elmondott, mert emlékszem arra, amikor a képviselő-testület 
kezdeményezte, hogy a szabadságát vegye ki. Ami az előbb itt elhangzott, nem volt ezzel 
szinkronban. 
 
Dr. Rehák Attila ügyvéd: A mai tárgyaláson én tettem fel a kérdést, hogy a Tamás tisztában 
van-e azzal, hogy a képviselő-testület a munkáltató és kötelező a szabadság kivétele. Erre volt 
a válasz, hogy a képviselő-testület hibázott, hogy nem küldte el a négy év alatt szabadságra. 
Én azt mondom, hogy ez azért felróható a volt polgármesternek, hogy nem vette ki a saját 
szabadságát, neki erre megvolt a jogköre.  
 
Horinka László polgármester : Azzal egyetértek, hogy hibáztunk akkor amikor nem 
figyeltük a polgármester szabadságának kivételét. Ez igaz, de volt egy szándék erre, tény 
hogy talán az időzítése kevésbé volt szerencsés.  Én nem is voltam ott ezen az ülésen. 
 
Jutalom felvetésével kapcsolatban, már ebben állást foglaltunk, ha újra napirendre akarjátok 
tűzni legyen, de én most  sem fogok másként szavazni. 
 
Buszjárattal kapcsolatban, hogy egy vagy két járat, lehet ezen vitatkozni. Én úgy értelmezem, 
hogy ez egy járat. Lehet, hogy valaki máshogy értékeli. Ennél fogva a bizonyos törvény 
paragrafusa szerint pályáztatás nélkül átadható a szolgáltatás szerződés keretében. Az 
iparűzési adóval kapcsolatban egyetértek, nem adható mentesség.  
 
Kiss Tamás: Az volt a másik kitétel, hogy új cég nem is jelentkezhet rá.  Kell, hogy legyen 
tevékenységi engedélye. 
Azt kerestük, hogy mi az, amit ebbe a szerződésbe konkrétan bele kell tenni, és mi az, amit ki 
kell venni. 
Egyébként több helyen furcsállották, hogy a megkapott szerződésben, nem szerepelnek az 
illető cégnek a cégbejegyzési papírjai, engedélyei, stb.  
 
Horinka László polgármester : A szerződéskötésnél ezeket be fogom kérni. Segíts abban, 
hogy a „buszozáshoz” ami kell speciális papír, azt légy szíves mondd meg.  
 
Kiss Tamás: Nem az a gond, hogy csinálják, hanem, hogy  legyen teljesen hivatalos. 
 
Horinka László polgármester : A második felvetéssel kapcsolatban, akartok-e hozzászólni, 
vagy szavazzunk, hogy i./ napirendi pontként felvegyük a jutalmazás kérdését? 
 
Cseri Péter alpolgármester: Mivel már erről a kérdésről döntöttünk, én nem akarok ezzel 
foglalkozni. 
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Horinka László polgármester :  Megkérdezem, hogy az egyebek i./ pontjaként tárgyaljuk-e 
a jutalmazást, ajándékutalvány formájában? 
 
A Képviselő-testület tagjai 3 igen, 8 nem, 1 tartózkodási szavazati aránnyal az alábbi 
határozatot hozták: 
 

281/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete nem kívánja megváltoztatni a 
271/2008. (XI.17.) sz. önkormányzati határozatát, miszerint a Polgármesteri Hivatalnál és a 
közalkalmazotti szférában dolgozókat nem részesíti jutalomban 2008. évben. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Horinka László polgármester  
 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Úgy érzem, hogy az előző polgármester szabadságával 
kapcsolatos perben személyesen is érintett vagyok, mert én vezettem elő annak idején a 
szabadságát. A ki nem vett szabadság nem játék. Amikor ezt felvetettem, erkölcsi jelentősége 
lett volna. Tudtuk, hogy ha bekövetkezik a nem megválasztás, akkor mi következik utána. 
Sajnos igazam lett. Annyi az egész, hogy mindig úgy próbáltam gondolkodni, hogy mi jó a 
községnek, és a testületnek. Büszke vagyok arra, hogy független vagyok. Visszautasítom, 
hogy a képviselő-testület egésze hibázott, mert akik mellém álltak és én nem hibáztunk akkor.  
 
Kiss Tamás: A bírósági tárgyaláson a bíró az én véleményemet kérdezte, az én véleményem 
pedig ez. Ezt fenn is tartom, hogy 2006. szeptemberében valamit mondtál, az nem jelenti azt, 
hogy akkor a képviselő-testület foglalkozott is a szabadsággal. Már ezen folyamatosan kellett 
volna gondolkodni. 
Három héttel a választás előtt nem volt tisztességes ezzel foglalkoznunk. Véleményem szerint 
peren kívül meg kellett volna egyeznünk.  
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Volt rá szándék. 
 
László Ferenc: Nem akarom az igazságosztó szerepét átvenni.  Itt szerintem csak Sülysáp 
van, és nincs két oldal, hogy ide meg oda szavazok. Fel sem merült senkiben a szabadság 
kiadása, most sem merül fel, megbízunk a jelenlegi polgármesterben, akkor veszi ki a 
szabadságát, amikor csak akarja.  
 
Farkas Gáborné: Nem tudom, hogy miért lett volna tisztességtelen elküldeni szabadságra, és 
ha szabadságon van valaki, azzal nincs kitiltva a munkahelyéről. Nyugodtam bejárhatott 
volna. 
 
Horinka László polgármester: Véleményem szerint ezt bízzuk most már a bíróságra. Azt is 
el kell mondanom, hogy nekem eszembe nem jutna a ki nem vett szabadságot perrel 
kikövetelni. Zárjuk le ezt a témát, és térjünk át a napirendi pontok megtárgyalására. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi napirendi pontok 
megtárgyalásáról döntöttek: 
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Az ülés napirendje: 
 
1./ 2009. évi költségvetés előkészítésével kapcsolatos feladatok megbeszélése 
 Előadó: Horinka László polgármester  
   Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
   Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
2./ Polgármesteri Hivatal munkájáról szóló beszámoló 
 Előadó: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
3./ Bizottságok 2009. évi munkatervének megtárgyalása, elfogadása 
 Előadó: bizottságok elnökei 
 
4./ E g y e b e k: 
 

a.) Döntés a Cafeteria 2009. évi mértékéről 
Előadó: Horinka László polgármester 

 
b.) Polgármesteri Hivatalnál nyílászáró csere 

Előadó: Horinka László polgármester 
 

c.) „A polgármesteri hivatalok szervezetfejlesztése” c. ÁROP-3.A.1/A-2008. 
pályázat maximális támogatásának igénybevételéhez önerő módosítása 
Előadó: Horinka László polgármester 
 

d.) A házi segítségnyújtás kistérségi feladatátadásáról 2009. évben 
Előadó: Horinka László polgármester 

 
e.) Tájékoztató az intézkedési terv éves teljesüléséről 

Előadó: Lukács István, az OMSB elnöke 
 
f.) Törvényességi észrevétel 

Előadó: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 

h.)       Közszolgáltatási szerződés módosítása 
Előadó: Horinka László polgármester 

 
1./ NAPIRENDI PONT: 
2009. évi költségvetés előkészítésével kapcsolatos feladatok 
megbeszélése 
 
Horinka László polgármester: Erre írásos előterjesztés nincs, a Parlament ma tárgyalta a 
költségvetést, és kialakulnak a végleges számok. Innentől kezdve indulhat a tervezési munka, 
ami a 2009. évi helyi költségvetést meghatározza. Az előkészítés már elindult, az 
intézmények az előzetes adatszolgáltatást elküldték. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: Feladatfinanszírozási modellel fogunk tervezni ez már 
biztos.  
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Kiss Tamás: Meg kell jegyeznem, hogy amikor a Pénzügyi Bizottság azt javasolta, hogy ez 
alapján számoljunk költségvetést, akkor senkinek nem tetszett.  
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Később lesz olyan napirendünk, amelyben az intézkedési 
terv megvalósulásáról lesz egy tájékoztatás, abban is szerepel, hogy innentől kezdve ez 
alapján tervezünk. 
 
Horinka László polgármester: Bodor Úrnak havi fix összeget fizetünk azért, hogy 
folyamatosan karbantartja az intézmények finanszírozási számait. A második féléves 
költségvetés már ennek megfelelően került javításra. Ennél a napirendi pontnál nem kell 
határozatot hoznunk. 
 
Szücsi Csaba települési képviselő úr az ülésre megérkezett. 
 
2./ NAPIRENDI PONT: 
Polgármesteri Hivatal munkájáról szóló beszámoló 
 
Horinka László polgármester: Az írásos anyag kiküldésre került, a Jegyző Asszonynak 
nincs szóbeli kiegészítése, kérdezem, hogy kérdése van-e valakinek? 
 
Lányi György: Úgy tudom, hogy a  munkáltatónak év végéig ki kell adni a szabadságot.. A 
jegyző és a polgármester szabadsága  ebben az évben hogyan valósult meg? 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: Az én szabadságom megváltásától nem kell tartani, mert azt 
mindaddig nem lehet megváltani, amíg a közszolgálati jogviszony meg nem szűnik. 
 
Horinka László polgármester: Törekszem arra, hogy a Jegyző Asszony kivegye a 
szabadságát,. 2006. végén húztunk egy vonalat, hogy itt lezárjuk. 2007-ben többé-kevésbé 0-
ra futott. Idén van még kb. 30 nap. Nem fog előállni ilyen helyzet. Nekem még 12 napom van, 
amit tervezek is kivenni. 
 
Lányi György: Részemről nem elfogadható az, hogy valaki kiírja a szabadságát, és nem veszi 
ki. 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Örömteli a beszámolóban, hogy a több, mint 100 éves 
épületben olyan munkálatok történtek, ami előnyére változtatta a Hivatalt. Talán itt döntsünk 
a nyílászárók dolgáról, ami később napirend lesz. 
 
Horinka László polgármester: Ami elő van terjesztve a nyílászárókkal kapcsolatban az édes 
kevés. A bejáratnál néhány ablak és bejárati ajtó, valamint a túloldalon a rácsos ajtó. Hátul 
van egy kijárat az irattartó konténerhez. Jó lenne a házasságkötő teremben is kicserélni a 
nyílászárókat.. És még ott vannak az irodák ablakai, de nem fogja bírni a költségvetés. 
Véleményem szerint térjünk most vissza a hivatali beszámoló tárgyalására. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
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282/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Polgármesteri 
Hivatal munkájáról szóló beszámolót, és azt elfogadja. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
 
3./ NAPIRENDI PONT: 
Bizottságok 2009. évi munkatervének megtárgyalása, elfogadása 
 
Horinka László polgármester: Az Oktatási, Művelődési és Sport Bizottság a testületi 
ülésekhez igazodva a testületi ülések előtt két héttel fogja tartani üléseit, ami így elfogadható. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 
 

283/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 

Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Oktatási, 
Művelődési és Sport Bizottság 2009. évi munkatervét, és azt elfogadja. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Lukács István, az OMSB elnöke 
 
 
Horinka László polgármester:  A Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 2009. évre 7 ülést tervez, 
az év elején sűrűbben, majd ritkábban. Itt a tervezett dátumokból nem derül ki, hogy előrébb 
vették-e, igazodva a testületi ülések előtti 2 héthez. 
 
Csanádi Gábor, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: Javasolom, hogy az 
előterjesztett munkaterv kerüljön elfogadásra, és ha indokolt, akkor időben értesülhet 
mindenki a dátumváltozásról.  
 
Horinka László polgármester : Az  SZMSZ-t be kellene tartani, úgy nem tudjuk, hogy ha a 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság az ülését hétfőn tartja, viszont már azon a napon ki kellene 
küldeni az anyagot a testületi ülésre. Ennek hiányában a többit ki tudjuk küldeni, de ezt csak 
később fogjuk küldeni. 
 
Farkas Gáborné:  Szerintem rendkívüli ülést kellene összehozni, ha olyan dolog van. 
 
Csanádi Gábor, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke: Az ügyrendi kérdések nagy 
része be sincs téve, mert felesleges, ezek eléggé ad-hoc jönnek. Az sem túl jó, hogy sokszor 
rendkívüli ülések legyenek, mert a bizottsági tagoknak is van elfoglaltsága, nem biztos, hogy 
jó, ha sokszor ülésezünk, és csak alkalmanként egy-két kérdésről döntünk.  Ezért ez maradjon 
egy vázlat, és majd a többi kiderül, figyelembe kell venni a bizottsági tagok időbeosztását is .  
 
Farkas Gáborné: Véleményem szerint  a pénzügyi rész nem elhanyagolható.  
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Horinka László polgármester : Javaslom, hogy minden alkalommal küldjük ki azokat az 
anyagokat a testületnek, ami már éppen megvan, és majd a határidő utáni üléseken született 
előterjesztéseket pótlólag küldjük ki. 
 
Cseri Péter: Én inkább olyan problémát látok, hogy nem tudják a képviselők, hogy mi az 
oka, ha esetenként az anyagot később kapják meg.  
 
Farkas Gáborné: Én viszont úgy gondolom, hogy ha tudom, hogy miért nem küldték ki 
időben az anyagot, attól még nem tudom azt elolvasni. 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Úgyis annyi bizottsági ülés lesz, amennyit beterveztetek. De 
lehet, hogy nem is lesz  minden anyaghoz bizottsági előterjesztés.  
 
Farkas Gáborné: Véleményem szerint a bizottsági ülések időpontjai úgy vannak kitalálva, 
hogy nem tarthatók a határidők. 
 
Cseri:Péter: Véleményem szerint legyen úgy, hogy a jövőben minden anyag, ami 
rendelkezésre áll időben kerüljön kiküldésre, és a többi pedig csak ülés előtt kerüljön 
kiosztásra vagy kiküldésre. 
 
Farkas Gáborné: Nem is lehet ideje a titkárságnak arra, hogy 5 munkanappal előbb 
kiküldjék az anyagokat. 
 
Cseri Péter: Éppen ezért néhány lapot pótlólag kell kiküldeni. 
 
Horinka László polgármester : Javaslatom, hogy legyen a pénzügyi bizottsági ülés előző 
héten csütörtökön, és a péntek és a hétfő fél nap alkalmas az előterjesztés előkészítésére, és 
akkor hétfőn kiküldhető a teljes anyag, így tartható az SZMSZ is.  
Két munkanappal előrébb hoztuk a bizottsági ülést ezzel.  
 
Kiss Tamás: Véleményem szerint kicsit két malomban őrlünk, mert az anyag kiküldhető, 
max a bizottság állásfoglalása nem kerül mellé időben.  
 
Horinka László polgármester : A pénzügyi bizottság esetében kevésbé jellemző, hogy az 
ülésen kerülnek elő az anyagok. Azok már előre megvannak. 
 
Csanádi Gábor, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke:: Mivel a testületi ülések minden 
hónap harmadik hétfőjén kerülnek megtartásra, így a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság ülései 
legyenek szükség szerint a hónap első csütörtökén megtartva. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

284/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Pénzügyi és 
Ügyrendi Bizottság  2009. évi munkatervét, és úgy határoz, hogy a bizottság általában a 
hónap első csütörtökén tartja üléseit. 
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Határidő: folyamatos 
Felelős: Csanádi Gábor, a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság elnöke 
 
 
Horinka László polgármester: Most akkor térjünk át a Településfejlesztési és 
Környezetvédelmi Bizottság munkatervének megtárgyalására.  
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Nekünk általában jó a hónap első keddje a bizottsági ülések 
megtartásához.  
 
Farkas Gáborné:  Hét nappal előrébb kell hozni a TFKB üléseit. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

285/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a 
Településfejlesztési és Környezetvédelmi Bizottság 2009. évi munkatervét, melyben a 
bizottsági ülések időpontjait hét nappal előre hozza. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Kecser István, a TFKB elnöke 
 
Horinka László polgármester: Következik az Egészségügyi és Szociális Bizottság 2009. évi 
munkatervének a megtárgyalása. 
 
Dr. Papp Ágostonné, a Bizottság elnöke: 2009. évre 11 ülést terveztünk, de 
előfordulhatnak még rendkívüli ülések is. 
 
A Képviselő-testület tagjai 12 igen, 1 nem szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

286/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta az Egészségügyi 
és Szociális Bizottság 2009. évi munkatervét, melyet elfogad. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Dr. Papp Ágostonné, az Egészségügyi és Szociális Bizottság elnöke 
 
 
László Ferenc települési képviselő az ülésről távozott ! 
 
4/a. NAPIRENDI PONT: 
Döntés a Cafeteria 2009. évi mértékéről 
 
Horinka László polgármester: A Cafeteria keretének meghatározásáról van szó. Már 
beszéltünk róla az előző ülésen is, akkor az volt a javaslat, hogy halasszuk, amíg nem látjuk a 
költségvetési számokat. A szabályok szerint a tárgyi negyedévet megelőző utolsó héten kell 
kiadni az utalványokat, ezért az igényeket fel kellene mérnünk. Úgy gondolom, hogy most, 
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amikor még nem látjuk a jövő évi lehetőségeinket,  a cafeteria megvonásától, csökkentésétől 
mindenkit óvnék, és legalább a mostani szintet tartani kellene, emelésről még akár a 
későbbiekben is dönthetünk. Hogy az év el tudjon indulni, a mostani állapotot meg kellene 
tartani. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

287/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezennel úgy határoz, hogy a 
2009. évben a dolgozók béren kívüli juttatásainak mértéke évi 180.000.- Ft/fő. 
 
Felkérik a Polgármestert és a  Jegyzőt a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: 2008. december 31. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
 
4/b. NAPIRENDI PONT: 
A Polgármesteri Hivatalnál nyílászáró csere 
 
Horinka László polgármester: Kétfajta ajánlat érkezett egy cégtől, csak két különböző 
munkanemre. Egyik a házasságkötő teremre vonatkozik.  
Mindkét lehetőségre készült határozati javaslat. A bizottság nem tárgyalta. Lehet dönteni azt 
is, hogy tárgyalják, és majd visszatérünk rá.  
 
Kiss Tamás: Nem kifogásolom az ablakok cseréjét. Rajtuk kívül több helyi vállalkozó is 
képes ennek a munkának az elvégzésére. Véleményem szerint be kellene kérni több 
árajánlatot is.  
 
Horinka László polgármester: Természetesen lehet máshonnan is ajánlatot kérni, és a 
legjobbat kiválasztjuk. 
 
Katus Norbert: Az lenne a kérdésem, hogy a nyílászáró cserékhez  plusz pénzre van szükség 
vagy a hivatal állja saját költségén? 
 
Horinka László polgármester :Ha be lett volna tervezve az idei költségvetésbe, akkor nem 
kellene tárgyalni,  
Az is egy megoldás, hogy jövőre betervezzük, addig pedig kérünk árajánlatokat, és jövőre 
megcsináltatjuk. 
Ha most elvégeztetnénk a munkálatokat, akkor már ennek a télnek a hátralévő részében már 
jobban tudnak szigetelni a nyílászárók, és lehet energiát is megtakarítani. Nem nagy összegről 
beszélünk, a megtakarítással kapcsolatban. 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Lehet-e tudni, hogy milyen típusú nyílászárókról van szó? 
Azt is javasolom, hogy legalább három cégtől kérjünk ajánlatot,  
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: Véleményem szerint ráérünk a költségvetés tárgyalásához 
behozni az árajánlatokat. 
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Horinka László polgármester : Javasolom, hogy a januári bizottsági ülésekre legyenek itt az 
ajánlatok.  
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

288/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a 
Polgármesteri Hivatal nyílászáróinak cseréjére és a Házasságkötő Terem nyílászáróinak 
cseréjére legalább három árajánlatot kell bekérni, hogy a januári bizottsági üléseken az 
illetékes bizottságok tárgyalhassák, majd a februári testületi ülésre kerüljön előterjesztésre. 
 
Határidő: 2008. január 05. 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
4/c. NAPIRENDI PONT: 
A „polgármesteri hivatalok szervezetfejlesztése” c. ÁROP-3.A.1/A-
2008. pályázat maximális támogatásának igénybevételéhez önerő  
 
Horinka László polgármester: Itt semmi másra nincs szükség – mivel már tárgyaltuk 
előzőleg is ezt a napirendet -, minthogy az önerőt 120 eFt-tal kellene kipótolni. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

289/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a „Sülysáp Nagyközség 
Polgármesteri Hivatalának szervezetfejlesztése” című pályázat maximális támogatási 
arányának megtartásához megnöveli a pályázathoz  szükséges önerőt 1.739.120 Ft-ra.  
 
Tehát a pályázat forrás-összértéke: 

• Bruttó: 21.739.000.- Ft 
• Ebből vissza nem térítendő támogatás: 19.999.880.- Ft 
• Önerő: 1.739.120.- Ft. 

 
A pályázathoz szükséges önrészt Sülysáp Nagyközség Önkormányzata az általános tartalék 
előirányzat terhére biztosítja. 
 
A Képviselő-testület felkéri a Polgármestert és a Jegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket 
tegyék meg. 
 
Határidő: 2008. december 15. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
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4/d. NAPIRENDI PONT: 
A házi segítségnyújtás kistérségi feladatátadásáról 2009. évben. 
 
Horinka László polgármester: 2009. évre vonatkozóan szól az előterjesztés. Volt már ez a 
témakör a Képviselő-testület előtt. Akkor azt mondtuk, hogy halasszuk el három héttel. A 
múlt héten volt egy kistérségi tanácsülés, ahol a jegyző is részt vett. Volt egy 2007. évi szoc 
törvény módosítás, megfogalmazásra került, hogy 2009. január 1-től csak abban az esetben 
lehet normatívát igényelni, ha legalább két szociális feladatot ellátunk.  Az eredeti elképzelés 
az volt, hogy a Megmentő Kht-nak adjuk át a feladatot, ugyanakkor az is benne van a 
törvénymódosításban, hogy 2010-től nem lehet külső szervezettel elláttatni, hanem kistérségi 
intézményt kell felállítani. Ezért az látszott logikusnak, hogy már most abban gondolkozzunk, 
hogy kistérségi feladatellátást hozzunk létre, a Megmentő Kht-tól pedig bérbe veszik a 
készülékeket. Ráadásul az étkeztetést is ahol igényli a település, meg fogják oldani. 
Elhangzott már, hogy amennyiben nincs meg a kistérségnek legalább három szociális feladat 
ellátása, akkor nem igényelheti az emelt színtű normatívát. Ha most nem adjuk át az 
intézményt, akkor nem lesz meg a három szociális feladat a mi területünkön. Itt a pénzügyi 
kényszer is a történetben. 
 
Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző: Az egyik határozati javaslat szól az átmeneti elhelyezést 
biztosító ellátás biztosításáról is. Ez tulajdonképpen egy kétéves időt felölelő ellátási forma. 
Azt kell elképzelni benne, amit talán az Estikék végeznek. Legfeljebb két évre szólhat ez. Az 
alatt a központ talál helyet a gondozottaknak. 112 eFt / hó az átmeneti elhelyezés költsége. 
Nem gondolom, hogy ezt nagy számban vennénk igénybe, ám a lehetőséget praktikus 
megadni. 
Az előterjesztésbe igyekeztem összeszedni egy kupacba a határozatokat., melyeket a 
feladattal kapcsolatban meg kell hozni. 
 
Horinka László polgármester: A legutóbbi testületi ülésen, amikor ezzel foglalkoztunk, 
jelen voltak a két egyesület  képviselői is, akik hasonló feladat-ellátási céllal alakultak. Ők 
már akkor arról beszámoltak, hogy a munkaszervezet vezetőjével (Kökényessi Hajnalka) 
beszéltek. A lehetőséget még ők sem látják, hogy hogyan fogjuk őket a rendszerbe 
beilleszteni, hiszen még legutóbb be sem voltak jegyezve. Működési engedélyt biztosan nem 
tudnak szerezni, normatívát sem tudnak lehívni. Most ők biztos nem tudnak bekapcsolódni. 
Nekünk pedig dönteni kell. Ők sem tudtak nekem olyan konkrét megoldási javaslatot 
mondani, hogy az együttműködés hogyan miként lehetne szabályos, normatívára jogosító, stb. 
Most is csak azt tudom elképzelni, hogy majd a szakemberek képzésében tudunk résztvenni, 
melyre pályázatokat kellene nyerni.  
 
Szücsi Csaba: Nagyon sok kétség volt bennem, hogy ezt meg kell-e  lépni. Nem elfogadott 
módosítások is vannak ebben. Az is szerepel a tervben, hogy 2010-től a kistérségek az emelt 
normatív át nem fogják megkapni. Most ezt meg kell lépnünk.  
 
Horinka László polgármester : Javaslom, hogy egyenként szavazzuk meg a négy határozati 
javaslatot. 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
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290/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezennel úgy határoz, hogy a házi 
segítségnyújtási feladatokat és az átmeneti elhelyezést biztosító ellátást a Tápió-vidéki 
Többcélú Kistérségi Társulás fenntartásában működő Kistérségi Gondozási Központ közös 
fenntartású intézmény jogerős működési engedélyének megszerzését követően közös 
feladatellátásként kívánja megoldani. 
 
Felkérik a Polgármestert, a Jegyzőt és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2008. december 16. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

291/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezennel úgy határoz, hogy a 
Tápió-vidéki Többcélú Kistérségi Társulással kötendő feladat-ellátási szerződést, mely a házi 
segítségnyújtás ellátására irányul, a csatolt mellékletnek megfelelően elfogadja. 
 
Felkérik a Polgármestert, a Jegyzőt és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2008. december 16. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

292/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezennel úgy határoz, hogy a 
Tápió-vidéki Többcélú Kistérségi Társulással kötendő feladat-ellátási szerződést, mely az 
átmeneti elhelyezést biztosító ellátások ellátására irányul a csatolt mellékletnek megfelelően 
elfogadja. 
 
Felkérik a Polgármestert, a Jegyzőt és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2008. december 16. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
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A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

293/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete ezennel úgy határoz, hogy a 
Tápió-vidéki Többcélú Kistérségi Társulás társulási megállapodásának módosításait a csatolt 
mellékletnek megfelelően elfogadja. 
 
Felkérik a Polgármestert, a Jegyzőt és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét a szükséges intézkedések 
megtételére. 
 
Határidő: 2008. december 16. 
Felelős: Horinka László polgármester 
  Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
 
4/e. NAPIRENDI PONT: 
Tájékoztató az intézkedési terv éves teljesüléséről 
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Egy évvel ezelőtt fogadtuk el ezt a tervet. Ez egy több 
évre szóló stratégiai elképzelés. Nem szentírás, de egyfajta vezérvonal. Örömmel írhattuk le, 
hogy elképzeléseink jelentős része megvalósult. A két iskolaigazgatónak volt feladata, hogy a 
tehetségkutató versenyt szervezzék meg, ez elmaradt, fel kell hívni a figyelmüket arra, hogy a 
jövő esztendőre betervezett időpontokat is tartsák be. Örömteli módon elmondhatjuk, hogy jó 
úton haladunk. 
Ez tájékoztató jellegű volt, ezért nem kell szavazni. 
 
4/f. NAPIRENDI PONT: 
Törvényességi észrevétel 
 
Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője: A 2007. évi zárszámadásra jött az 
észrevétel, aholis a vagyonkimutatást, és a közvetlen támogatásokat írták le. Ezekről a 
Képviselő-testületet tájékoztatni kell. A beszámoló kiegészítője véletlenül maradt ki. Kérem, 
hogy mindenki fogadja el a zárszámadás kiegészítését. 
Bízom benne, hogy a 2008. évi zárszámadásban már benne lesznek, és nem fog kimaradni. 
 
Horinka László polgármester : Azt is hozzá kell tennem, hogy a jövőben nekünk még 
pontosabban kell dolgozni. 
 
A módosított zárszámadási mellékletekkel egyhangú egyetértés. 
 
A Képviselő-testület tagjai 11 igen, 1 tartózkodási szavazati aránnyal az alábbi határozatot 
hozták: 
 

294/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete elfogadja a 2007. évi 
zárszámadásról szóló 8/2008. (IV.21.) sz. rendelethez a Közép-magyarországi Regionális 
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Közigazgatási Hivatal Törvényességi Ellenőrzési és Felügyeleti Főosztályának megállapításai 
alapján hiányolt kiegészítést. 
 
Felkérik a Jegyzőt és a Pénzügyi Csoport Vezetőjét  a szükséges intézkedések megtételére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Gulyásné dr. Gál Ilona jegyző 
  Seprősné Cseri Ágota, a pénzügyi csoport vezetője 
 
 
4/h. NAPIRENDI PONT: 
Közszolgáltatási szerződés módosítása 
 
Horinka László polgármester: A szerződésünk december 31. napjával lejár. A szerződés 
módosítását meg kell tenni, amely március 31. napjáig van előirányozva azért, mert mindenki 
úgy hiszi, hogy április 1. napjától beindul a Nagytérségi Szilárd Hulladékgazdálkodási 
rendszer, ami hihetetlen csúszáson megy keresztül.  
Semmilyen változást nem jelent az eddigiekhez képest, ugyanaz a díj marad március végéig. 
Rengeteg problémát okozott az elmúlt évben az elhagyott szemeteszsákok kezelése, heti 3-4 
m3 mennyiségig ingyen el fogják szállítani a jövőben ezeket is. 
 
Kecser István, a TFKB elnöke: Tudunk-e valamit kezdeni azzal a helyzettel, hogy a 
szemetesek környezetében is rengeteg a szemét.  
 
Horinka László polgármester: Remélem, hogy idővel az emberek is hozzászoknak az új 
rendszerhez.  
 
Jelenleg nincs közterület-felügyelőnk, most hirdetjük az állást. Az okáról nyilvánosan nem 
szeretnék beszélni, hogy miért ment el az előző közterület-felügyelő, négyszemközt el fogom 
mondani annak, akit ez érdekel. 
Véleményem szerint a szerződést három hónapra meg kell kötni. 
 
A Képviselő-testület tagjai egyhangú szavazati aránnyal az alábbi határozatot hozták: 
 

295/2008. (XII.15.) sz. önkormányzati határozat: 
 
Sülysáp Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza a Polgármester, 
hogy az ÖKOVÍZ Kft-vel 2009. január 1. napjától kezdődően 2009. március 31. napjáig 
terjedő határozott időre közszolgáltatási szerződés módosítását írja alá. 
 
Határidő: 2008. december 31. 
Felelős: Horinka László polgármester 
 
 
B E J E L E N T É S E K: 
 
Horinka László polgármester: Süliné Kovács Erzsébettől érkezett egy újabb panaszos levél, 
melyet most szeretnék ismertetni, hiszen a Képviselő-testületnek is szól.  
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Farkas Gáborné: Javasolom, hogy Süliné Kovács Erzsébet részére a válaszlevélben kerüljön 
leírásra, hogy költözzön belterületre és akkor annak minden előnyét élvezni is fogja. 
 
Horinka László polgármester : Tájékoztatásul kívántam idehozni a levelet. A 
pályázatunkban a műszaki tartalmat tekintve valóban úgy van, hogy nem támogatható 
külterületen a csatornázás. Ez gondot fog okozni a Melegvölgyben is, lehet hogy még a 
Cirokvölgyben is. Meg fogom válaszolni a levelet, hogy az Európai Unió nem támogatja a 
külterületi csatorna kiépítést.  
 
Lukács István, az OMSB elnöke: Ismét a tudomására kell hozni a Hölgynek, hogy 
természetesen támogatjuk a fejlődésüket,  szervezzék a viziközmű társulatot. 
 
Horinka László polgármester:Több hozzászólás, észrevétel nem lévén megköszönöm az 
aktivitást, és az ülést ezennel bezárom. Mindenkinek áldott karácsonyi ünnepeket, és boldog 
új évet kívánok. 
 
 
Sülysáp, 2008. december 23. 
 
 
 
 
 
 Gulyásné dr. Gál Ilona     Horinka László 
                      jegyző                                                      polgármester 
 
 

Jegyzőkönyv-hitelesítő: 
 
 

Cseri Péter 
települési képviselő 

 


